
Tid: Kl. 08:30 – 13:00 (kaffe/the og brød fra 8.30 til 9.00 og vi slutter med frokost 
kl. 12.30)

Sted: Bestyrelseslokalet på Pasteursvej 

Ref.: Dennis
Mødeleder: Birgit 

Indkaldte:
Peter Sandkvist
Lene Skovsager Afbud +Charlotte Egemose
Anders Røn Kallesøe
Lene Andersen Afbud 
Birgit Hunskjær
Helene Hansen
Stine Skovbakke
Anne Mette Nielsen
Helle Petersen
Poul Haarder
Line Møller Mathiassen
 

Referat fra møde i Midt- og Vestjyllands 
Kredsbestyrelse fredag, d. 06. december 2024

1. Opfølgning på foregående mødes referat 

Bilag:
1.1 Referat fra Kredsbestyrelsesmødet d. 13.09 2024

Bemærkning:
Foreløbigt referat fra mødet d. 13. september 2024 blev udsendt d. 02.oktober 
2024
Der er ikke indkommet kommentarer, hvorfor referatet er godkendt og lagt på 
First Agenda.

Behandling:
Godkendt uden bemærkninger.



2. Godkendelse af endelig dagsorden 

Bemærkning:
Hvis et punkt under punkt 6 ”Redegørelser og sager til orientering” ønskes 
drøftet, skal der gøres opmærksom på det her.
I henhold til tidligere beslutning er punkt 6.1. indlemmet i dagsordenen

Beslutning:
Godkendt uden bemærkninger.

3. Forretningsudvalget orienterer 

Bemærkning:
Forretningsudvalget orienterer om aktuelle aktiviteter på kreds og 
forbundsniveau. Herudover orientering om relevante emner fra HB-udvalg.

Behandling:
Anders fortalte, at der har været afholdt første møde i det nye økonomiudvalg i 
forbundet. FU anbefalede på mødet, at økonomiudvalget ikke kom med et 
spareforslag i forhold til kongresbeslutningen om at det nuværende interval for 
kongresser fastholdes, men at det derimod bliver et anliggende for HB.

Der er 77 tilmeldte til TR-døgn.

På uddannelsesområdet forventes der en forhandlet løsning og en reform hen 
over februar 2025. 

Der er desværre ikke tilstrækkeligt med tilmeldte til merituddannelsen primo 
2025, hvorfor VIA har meddelt at der ikke oprettes et hold. 

Der er valgt ny kredsformand i kreds Østjylland og ny kreds 2. næstformand. 
Der er allerede afholde første møde i TOFU – de to forretningsudvalg.

RAR er nedlagt pr. den 1. januar 2025.

4. Evt. sager til behandling/beslutning, lukket møde 
Ingen sager til behandling.

5. Sager til behandling/beslutning 

5.1 Budgetkontrol 3. kvartal

Bilag:
5.1.1 Budgetkontrol 3. kvartal
5.1.2 Budgetkontrol 3. kvartal - noter



Bemærkning:
Bemærk, at det første halvår er stort set alt konteret på Midt- og Vestjylland, 
mens i 3. kvartal er alt vedr. kontorets drift samt ansattes lønninger konteret 
på AKS – og derefter fordelt 60/40 mellem Østjylland og Midt- og Vestjylland.

Det ser ud som om, der er et overforbrug på driften af AKS, så enten har AKS 
været underbudgetteret, eller også har det været dyrere at flytte.

På trods af et svagt overforbrug alt i alt, lægges der ikke op til at revidere 
budgettet for 2024.

Indstilling:
Det indstilles at budgetkontrol 3. kvartal godkendes.

Beslutning
Godkendt uden bemærkninger.

5.2 Evaluering/opfølgning på kongressen

Bemærkning:
Vi drøfter/evaluerer kongressens forløb og udfald.

Indstilling:
Til drøftelse

Behandling:
Punkt godkendt med en udtrykt bekymring om, at kredsene på kongressen ikke 
støtter anderledes op om HB-beslutninger. Herudover er der en bekymring for 
den manglende økonomi i tilknytning til fastholdelsen af de nuværende 
kongresperioder. HB skal finde ca. 1,5 mio. kr. årligt, når de nuværende 
kongresperioder fastholdes.

Der udtrykkes stor ros til forbundet for afviklingen af kongressen. Gode 
ordstyrer og dirigenter. 

Beslutning:
Kongressen forløb blev evalueret

5.3 Evaluering af Generalforsamlingen

Bemærkning:
Vi evaluerer stort og småt fra generalforsamlingen. 

Indstilling:
Generalforsamlingen drøftes og vigtige pointer tages med i overvejelserne til 
næste GF.

Behandling:
Borddrøftelserne på sidste generalforsamling var en god måde at sikre 
involvering af deltagerne på GF.



Opmærksomhed på deltagerne der er med for første gang til GF. Det kan 
eventuelt ske ved at der udarbejdes en pixi-bog, der beskriver GF – forløb, 
Socialpædagogerne, kredsstrukturen og HB.

Beslutning:
Generalforsamlingen blev evalueret og de faldne bemærkninger, under 
behandlingen, medinddrages ved næste GF-forberedelse.

5.4 1. maj 2025

Bemærkning:
Vi har i bestyrelsen evalueret vores indsats på 1. maj 2024, hvilket ikke affødte 
store omsiggribende bemærkninger i forhold til opmærksomhedspunkter for 1. 
maj indsatsen 2025. 
Med baggrund i de faldne bemærkninger i bestyrelsesevalueringen 2024 
foreslår FU derfor at 1. maj 2025 afholdes med fokus på disse indsatser:

 Vi ønsker at FU, og så mange medlemmer som muligt kan mødes til det FH 
1. maj der foregår i Birk Centerpark, Herning. Socialpædagogerne ønsker at 
styrke både det store fagforeningsfællesskab og vores eget fællesskab i 
Socialpædagogerne.

 Der er lagt op til at alle faglige organisationer kan sætte en pavillon op på 
pladsen for at herigennem skabe synlighed for medlemmer og andre der 
kommer til 1. maj i Herning.

 Herudover har vi respekt og forståelse for, at der er mange traditioner for 1. 
maj festligheder rundt i vores kreds, hvor også den geografiske afstand har 
betydning for, hvor det enkelte medlem ønsker at være til 1. maj – dette 
ønsker vi også at tage hensyn til.

 At vi får kommunikeret at der er en udvidet forpligtelse til de tillidsvalgte om 
at medvirke til, at der kommer fokus på vigtigheden af 1. maj og at 
traditionerne omkring dagen bliver holdt i hævd. 

FU er OBS på at det er sidste gang vi afholder 1.maj, hvor vi er kreds Midt- og 
Vestjylland og derfor kan vi helt sikkert forudse nye tiltag ift. 1 maj 2026 hvor 
vi har dannet den nye kreds Midtjylland.

Vi kunne måske godt have startede dialogen med kreds Østjylland, om vi 
allerede i år skulle ”slå pjalterne” sammen og beslutte noget i fællesskab, men 
set i lyset af at vi har en del emner der skal drøftes og findes løsninger på med 
kreds Østjylland, er det FU’s vurdering at andre emner har højere prioritet end 
1. maj.

Indstilling:
 Kredsen inviterer alle medlemmer til at deltage i 1. maj i Herning
 Socialpædagogerne har egen pavillon på 1. maj pladsen i Birk, der tydeligt 

markerer at her står vi. I pavillonen vil der være et eller andet at tygge på, og der 
vil være mulighed for medlemmer at hente en øl/vandbillet



 Der skal sikres at der er en repræsentant for socialpædagogerne (TR, FTR eller 
et andet medlem) til stede ved alle 1. maj arrangementer i kredsen. 
Repræsentanten har pølser/øl og vand billetter til uddeling til fremmødte 
medlemmer

 Hvis FU kan nå det, tager FU til 1. maj arrangementer i kredsens andre 
kommuner udover Herning - enten om morgenen og/eller om eftermiddagen

 FU producerer en 1 maj tale der lægges på kredsens Facebook side.
 Hvis Benny Andersen eller et andet medlem af forretningsudvalget holder 1 maj 

tale i en af vores kommuner vil disse 1. majfester blive prioriteret af FU.

Behandling:

Beslutning:
Godkendt uden bemærkninger.

5.5 Udvælgelse af Kredsbestyrelsens folkemødedeltagere 2025

Bilag:
5.5.1 Vilkår for Kredsens tilskud til medlemmers deltagelse i Folkemødet på 
Bornholm 

Bemærkning:
Kredsbestyrelsen har på bestyrelsesmødet den 13. september 2024 besluttet at 
der ved folkemødet 2025 deltager to bestyrelsesmedlemmer, som vælges på 
dette bestyrelsesmøde. 

Folkemødet på Bornholm afvikles fra torsdag den 12. juni til lørdag den 14. juni 
2025.

Der arbejdes lige nu på at finde overnatning til to personer fra den 11. juni til 
den 15. juni (der ankommes dagen før Folkemødets start og rejses hjem dagen 
efter afslutningen af folkemødet)

Ønsket om at deltage tilkendegives på kredsbestyrelsesmødet, eller hvis man er 
forhindret i at deltage i bestyrelsesmødet, ved skriftlig at fremsende sit ønske 
om at deltage på mail til lsr@sl.dk senest den 4. december. 
Hvis der er flere end to bestyrelsesmedlemmer, der ikke tidligere har deltaget i 
folkemødet, som ønsker at deltage, vil det via lodtrækning afgøres hvem der 
deltager.

Indstilling:
Kredsbestyrelsen udpeger, efter tilkendegivelser fra 
kredsbestyrelsesmedlemmer, 2 kredsbestyrelsesmedlemmer, der skal deltage i 
Folkemødet 2025 – hvis nødvendigt foretages lodtrækning.

Behandling:

mailto:lsr@sl.dk


Beslutning:
Helle Petersen deltager i folkemødet 2025. Line Møller Mathiassen undersøger 
om hun kan deltage, hvis hun ikke kan deltage, så er Stine Skovbakke udpeget 
som suppleant. Line giver Lene besked inden udgangen af december. Lene 
fortæller Stine om hun skal deltage.

5.6 HB-mødet d. 12. december 2024(efterudsendes)

Bemærkning:
Følgende HB-punkter ønskes særlig drøftet:
5.2 forslag til budget 2025
5.5 Kommissorium lønudvalg
5.6 Evaluering af OK 24
5.9 Køreplan for OK 26
5.10 drejebog kredssammenlægninger
5.15 Evaluering af kongres

Indstilling:
De foreslåede HB-punkter drøftes.
Bestyrelsens yderligere ønsker om drøftelse af andre HB-punkter gennemgås 
og drøftes.

Behandling:
De udvalgte HB-punkter blev gennemgået. Der blev ikke stillet forslag om at 
yderligere HB-punkter skulle gennemgås på mødet.

Beslutning:
HB-punkter drøftet og gennemgået med følgende kommentarer;

Ad 5.6) Jens Finns orientering til TR´erne om forhandlingsforløbet af 
trepartsmidlerne og overenskomstfornyelsen blev fremhævet som et godt 
initiativ fra sekretariatet.
Der udtrykkes også tilfredshed med Bennys forskellige opslag på sociale 
medier, da det undervejs har givet et godt indblik i retning og status.

6. Redegørelser og sager til orientering

6.1 Medlemsudvikling i Kredsen – oktober 2024

Bilag: 
6.1.1 Medlemsudvikling oktober 2024 for fuldtidsbetalende medlemmer.

Bemærkning:
Som besluttet på tidligere bestyrelsesmøde fremlægges Kredsens 
medlemsudvikling til orientering.
På kredsniveau holder vi vores medlemstal fra sidste måned med en svag 
stigning (4 medlemmer). Hvis vi sammenligner med medlemstallet fra oktober 
2023, kan vi se at vi har flere indmeldte end udmeldte i oktober 2024 



sammenlignet med oktober 2023 – dette er positive meldinger. Hvis vi kigger 
på landstallet, er der dog en større stigning her end vi kan fremvise i Midt- og 
Vestjylland. 
De sene efterårsmåneder, samt vinteren, er normalt en periode med 
medlemstilbagegang, så de næste måneder bliver interessante at følge.

Indstilling:
Det indstilles at Kredsbestyrelsen tager orienteringen til efterretning.

Beslutning:
Godkendt uden bemærkninger.

6.2 Kredsbestyrelsens årshjul

Bilag:
6.2.1 Årshjul 2024

Bemærkning:
Årshjulet er et fast orienteringspunkt på alle bestyrelsesmøderne for derved at 
kunne fungere som et dynamisk redskab og løbende afspejle de 
opgaver/aktiviteter, der bliver besluttet.

Indstilling:
Det indstilles at Kredsbestyrelsen tager orienteringen til efterretning

Beslutning:
Godkendt uden bemærkninger.

7. Diverse

8.1 Opsamling på mødet i forhold til kommunikation

Bemærkning:
For at sikre nødvendig videreformidling fra indeværende møde i henhold til 
kommunikationsstrategien, drøftes hvilke temaer fra dagens møde, det vil give 
mening at videreformidle.

Beslutning:
Der er ikke noget fra dette møde der skal være en særlig kommunikation om. 

8.2 Næste møde

Bemærkning:
Dato: 24. januar 2025
Afbud: Helle P.


